
Or.0002.3.2023 
 

PROTOKÓŁ Nr XXXVIII.2023 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 28 marca 2023 r. w godz. 10.10 – 12:30 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:10. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Waldemar Kikolski – Wicestarosta Wysokomazowiecki i Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Sokołach; 

2) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
3) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
4) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
5) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
6) Krystyna Dworakowska – Kierownik Klubu Dziecięcego w Sokołach;  
7) Andrzej Jamiołkowski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej; 
8) Szczepan Koc – Kierownik Posterunku Policji w Sokołach; 
9) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 
10) Zbigniew Roszkowski – Prezes Spółdzielni Kółek Rolniczych w Sokołach; 
11) Katarzyna Babińska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
12) Małgorzata Grabowska – p.o. Dyrektora Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
sołtysów, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności 
poinformował, że w sesji uczestniczy 14 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować 
prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Przedstawił, że na wniosek pana wójta 
do porządku obrad chciałby wprowadzić punkt pn. „Stanowisko Rady Gminy Sokoły w obronie 
dobrego imienia św. Jana Pawła II”. Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają uwagi 
lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, że zgodnie z art. 
20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być wprowadzone 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady.  

Nie zgłoszono uwag i innych propozycji do zaproponowanego porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 

zaproponowanej zmiany w porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 



 2 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 

zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia po zmianie: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXVI Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 
2) wyboru przedstawiciela Gminy Sokoły do Zgromadzenia Związku Powiatowo-Gminnego 

„Łomżyńskie Forum Samorządowe”; 
3) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Sokoły; 
4) wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Sokoły na lata 

2023-2027 oraz zasadach wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu gminy. 

6. Rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu środków na utworzenie funduszu sołeckiego w 2024 r. 
i podjęcie uchwały w tej sprawie. 

7. Sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 
2022. 

9. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach za 2022 rok oraz 
przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej. 

10. Przedstawienie sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Sokoły za 2022 rok. 
11. Przedstawienie sprawozdania z działalności Rady Gminy Sokoły za 2022 rok.  
12. Przedstawienie informacji z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w II półroczu 2022 r.  
13. Stanowisko Rady Gminy Sokoły w obronie dobrego imienia św. Jana Pawła II. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zamknięcie obrad 
 
Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XXXVI Sesji Rady 
Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu XXXVI 

Sesji Rady Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XXXVI Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XXXVI Sesji Rady Gminy 

Sokoły został przyjęty.  
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Ad. 4. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z informacją z pracy między sesjami za okres od 14 

lutego 2023 r. do 28 marca 2023 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania do przedstawionej 

informacji? 
Radny Piotr Łapiński poruszył następujące kwestie: 

 udostępnienia miejsca dla rolników na bezpłatny handel bezpośredni płodami rolnymi 
(wystąpił z wnioskiem o ujęcie tematu w porządku obrad najbliższego posiedzenia komisji); 

 otwarcia dla handlujących hal na targowisku w Sokołach (poprosił p. wójta o umożliwienie 
handlującym sprzedaży w halach targowych); 

 naboru wniosków o dofinansowanie zadań inwestycyjnych ze środków Polskiego Ładu 
(poprosił, aby po rozpisaniu konkursu omówić ten temat na posiedzeniu komisji i wspólnie 
wybrać przedsięwzięcia do realizacji); 

 otrzymania od ministra Adama Andruszkiewicza wykazu punktów adresowych dostępu do 
szerokopasmowego Internetu planowanych do realizacji w najbliżej perspektywie finansowej 
UE (zainteresowani będą mogli zapoznać się z tą informacją w przerwie). 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przywitał i przedstawił nowego Kierownika 

Posterunku Policji w Sokołach p. Szczepana Koca. Poprosił kierownika posterunku o zaprezentowanie 
się przed uczestnikami sesji. 

Kierownik Posterunku Policji w Sokołach Szczepan Koc poinformował, że od 1 marca 2023 r. 
pełni funkcję Kierownika PP w Sokołach. Na tutejszym posterunku pracuje od 2018 r. i do tej pory 
pełnił funkcję dzielnicowego na terenie gminy Kulesze Kościelne. Interesanci będą przyjmowani na 
posterunku w poniedziałki w godz. 10.00 – 14.00. Poprzedni kierownik pozostawił posterunek 
w bardzo dobrej kondycji. Wyraził nadzieję na kontynuację działań poprzednika i dobrą współpracę 
z samorządem gminy i społecznością lokalną. 

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała Kierownika PP, czy po jego awansie na posterunku zaszły 
jakieś większe zmiany personalne? 

Kierownik Posterunku Policji w Sokołach Szczepan Koc odpowiedział, że na jego miejsce 
został powołany nowy dzielnicowy. Obecnie mamy jeden wakat na stanowisku policjanta. Na 
posterunku pełni służbę pięciu policjantów.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski podziękował za przedstawione informacje i życzył 
sukcesów. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział radnemu Piotrowi Łapińskiemu, że gmina jest 
przygotowana na udostępnianie rolnikom miejsca pod handel bezpośredni produktami rolnymi 
wytworzonymi w ich gospodarstwach. Zaapelował do chętnych o zgłaszanie takiego zapotrzebowania 
bezpośrednio do urzędu gminy. Na następne posiedzenie komisji przygotujemy stosowny projekt 
uchwały i omówimy temat. Przedstawił, że hale targowe na targowisku w Sokołach były otwierane 
handlującym zimą. Sanitariaty są otwarte w każdy wtorek. Każdy może bezpłatnie z nich korzystać. 
Jeżeli jest zainteresowanie korzystaniem z obiektu, to należy nam to zgłosić. W niedzielę 26 marca 
2023 r. w Centrum Wystawienniczo-Targowym odbyła się konferencja  pt. „Rolnictwo precyzyjne 
w kontekście Wspólnej Polityki Rolnej”. Imprezie towarzyszyła prezentacją najnowszego sprzętu 
i technologii w zakresie rolnictwa. Konferencja zgromadziła sporą grupę zainteresowanych rolników 
i zaproszonych gości. Pracujemy nad zagospodarowaniem obiektu w szerszym zakresie. Odnosząc się 
do pytania w kwestii składania wniosków do Polskiego Ładu oświadczył, że na chwilę obecną nie 
znamy działań przewidzianych do wsparcia w ramach programu. Po rozpisaniu konkursu i ukazaniu 
się takiej informacji będziemy o tym rozmawiali na posiedzeniu komisji i wspólnie wybierzemy 
zadania do zgłoszenia o dofinansowanie. 

Radny Marek Czajkowski poruszył następujące sprawy: 

 publiczne wyjaśnienie reorganizacji i funkcjonowania Ośrodka Zdrowia w Sokołach (wystąpił 
z wnioskiem o zaproszenie na kolejną sesję szefa nowego podmiotu zapewniającego opiekę 
zdrowotną w gminie Sokoły); 
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 podjęcie rozmów na temat organizacji PSZOK-u w Sokołach; 

 organizacji handlu na targowisku w Sokołach (zablokowany wjazd i wyjazd na jarmark przez 
handlujących, otwarcie drzwi od frontu do toalet w CWT, oznakowania placu, przebudowa 
wjazdu na targowisko w celu umożliwienia bezpiecznego wejścia na targowisko pieszym przy 
skorzystaniu ze środków programu bezpieczna gmina); 

 przepisów o egzekwowaniu obowiązku dostarczenia do oczyszczalni ścieków nieczystości 
ciekłych powstałych w gospodarstwach domowych (wystąpił z wnioskiem o podjęcie działań 
w kierunku wdrożenia programu budowy oczyszczalni przydomowych w gospodarstwach 
niepodłączonych do sieci kanalizacji i nieposiadających jeszcze takiego rozwiązania); 

 podziękował p. wójtowi za zorganizowanie dnia sołtysa w gminie. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział radnemu Markowi Czajkowskiemu, że staramy się 

na bieżąco przybliżać wszelkie informacje na temat ośrodka zdrowia. Kilka dni temu otrzymaliśmy 
dokument o przekształceniu podmiotu zapewniającego opiekę zdrowotną w spółkę. W jednym 
z poprzednich posiedzeń komisji uczestniczył dr Cezary Reszeć i przedstawiał bieżące informacje. Od 
tej rozmowy upłynęło już trochę czasu. Opinie naszych mieszkańców potwierdzają niezadowolenie ze 
świadczonych usług. Na najbliższym posiedzeniu komisji zamierzamy powrócić do tematu ośrodka 
zdrowia i wypracować najlepsze rozwiązanie. Budynek Ośrodka Zdrowia w Sokołach jest własnością 
gminy. Jeżeli relacje ze spółką nie ułożą się właściwie, wówczas będziemy musieli wypowiedzieć 
dzierżawę i znaleźć nowy podmiot. 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odczytała zawiadomienie NZOZ 
CERES Sp. z o.o. o przekształceniu przedsiębiorcy w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością, które 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że w sprawie organizacji ruchu na targowisku 
w Sokołach odbyliśmy spotkanie z policją. Poprosił kierownika posterunku o przedstawienie ustaleń. 

Kierownik Posterunku Policji w Sokołach Szczepan Koc poinformował, że w ubiegły piątek 
spotkaliśmy się z przedstawicielami gminy na placu targowym. Po oględzinach zaproponowaliśmy 
zastosowanie oznakowania pionowego. Wydaliśmy stosowną opinię. Pracownicy mają wykonać 
odpowiednie oznakowanie. Po postawieniu znaków będziemy tam kierować patrole policji w celu 
egzekwowania przepisów ruchu drogowego. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że musimy posiłkować się pomocą policji, ponieważ 
pracownik pobierający opłatę targową nie jest w stanie sam sobie z tym poradzić. Poinformował, że 
na placu targowym została umieszczona informacja o toaletach. Sprawdzimy, czy nadal się tam 
znajduje. Jeżeli została zniszczona, to zmieścimy kolejną. Handlujący mają możliwość korzystania 
z sanitariatów w halach i toalety przenośnej, typu TOI-TOI. Odnosząc się do kwestii oczyszczalni 
przydomowych poinformował, że na dzisiejszą sesję zaprosiliśmy firmę zajmującą się budową takich 
urządzeń, ale w ostatniej chwili odwołała przyjazd. Na kolejną sesję ponowimy zaproszenie. Oprócz 
oczyszczalni przydomowych chcemy, tam gdzie to jest możliwe podłączać gospodarstwa domowe do 
kanalizacji. Kolejną sprawą jest PSZOK. O PSZOK-u rozmawialiśmy kilkakrotnie. Wypracowaliśmy 
pewne stanowisko. Niektórym osobom nie wszystko może się podobać. Przedsięwzięcie musi być 
wykonane zgodnie z przepisami. Nie może być mowy od jakichkolwiek odstępstw. Jeżeli jest szersze 
zainteresowanie tematem, to możemy go rozwinąć.  

Radny Marek Czajkowski zwrócił uwagę, że w wejściu na targowisko od strony ul. Tykocińskiej 
jest tylko sam wjazd dla samochodów. Nie ma tam chodnika i wejścia dla pieszych. Większość 
kupujących wchodzi na targowisko właśnie tym wejściem. Zapytał kierownika PP, jak uregulować 
sprawę bezpiecznego wejścia pieszych na plac targowy, gdzie kupujący przenoszą zakupiony towar 
pomiędzy wjeżdżającymi i wyjeżdzającymi samochodami? Kolejną kwestią jest niedogodna lokalizacja 
parkingu dla osób niepełnosprawnych. Podczas ostatniej aukcji na placu było bardzo ciasno. Niektóre 
miejsca były zagrodzone. Osoba niepełnosprawna nie mogła zaparkować pojazdu w wyznaczonym 
miejscu. Parking dla osób niepełnosprawnych został zlokalizowany w miejscu, gdzie jest największe 
pochylenie terenu. Nie można z niego skorzystać. Należy przyjrzeć się tej sprawie i zmienić lokalizację 
miejsc parkingowych. 
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Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że sprawa miejsc 
parkingowych dla osób niepełnosprawnych była poruszana na wcześniejszych spotkaniach, dlatego 
zwróciliśmy się do projektanta o wydanie opinii w tej sprawie. Po uzgodnieniach podjęliśmy decyzję 
o przeniesieniu parkingu w bardziej dogodnie miejsce. Parking dla niepełnosprawnych zamierzamy 
zlokalizować tuż przy samych halach. Obecnej ze względu na niekorzystne warunki pogodowe nie 
możemy tego wykonać. Czekamy na poprawę pogody i wówczas to zrealizujemy.  

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że zlokalizowanie obu miejsc parkingowych przy halach 
nie jest dobrym pomysłem. Należałoby jedno miejsce parkingowe przewidzieć przy halach, a drugie 
na części handlowej. Powinniśmy zapewnić takie warunki, aby osoby niepełnosprawne były z nich 
zadowolone.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski powiedział, że na placu targowym jest mnóstwo 
miejsca. Osoby niepełnosprawne nie muszą parkować wyłącznie w wyznaczonych im parkingach.  

Radny Marek Czajkowski odpowiedział, że takie podjęcie do sprawy to dyskryminacja osób 
niepełnosprawnych. Oświadczył, że osobiście posiada pozwolenie na parkowanie na miejscach dla 
niepełnosprawnych. Na parkingu przy urzędzie gminy znajdują się miejsca dla niepełnosprawnych. 
Przyjeżdżając do gminy jest pewny, że zawsze będzie miał gdzie zaparkować. Nie można nakazywać 
parkowania osobom niepełnosprawnym tam, gdzie popadnie.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski oświadczył, że również posiada taką kartę, ale nie 
wykorzystuje jej na siłę.  

 
Ad. 5. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2023 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2023 r. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2023 r., stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXXVIII/250/2023 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 10 do protokołu 
 
2) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyboru 
przedstawiciela Gminy Sokoły do Zgromadzenia Związku Powiatowo-Gminnego „Łomżyńskie Forum 
Samorządowe”. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że do reprezentowania gminy Sokoły w związku ŁFS 
wyznaczyliśmy najbardziej kompetentną osobę. Wierzymy, że p. Irena Bruszewska Skarbnik Gminy 
będzie skrupulatnie pilnować interesów naszej gminy. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 
przedstawiciela Gminy Sokoły do Zgromadzenia Związku Powiatowo-Gminnego „Łomżyńskie Forum 
Samorządowe”. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela 

Gminy Sokoły do Zgromadzenia Związku Powiatowo-Gminnego „Łomżyńskie Forum Samorządowe”, 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXXVIII/251/2023 
w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Sokoły do Zgromadzenia Związku Powiatowo-Gminnego 

„Łomżyńskie Forum Samorządowe”, stanowi załącznik nr 12 do protokołu 
 
3) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Gminy Sokoły. 

Radny Marek Czajkowski zacytował § 5 pkt. 3 lit. c projektu Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły, tj.: „w celu 
zachęcenia osób do przygarnięcia bezdomnego zwierzęcia w sposób trwały, Gmina z własnych 
środków zapewni dla zwierząt jej podlegającym wstępną, konieczną opiekę weterynaryjną np.: 
odrobaczenie, szczepienia, sterylizację, kastrację i inne.” Zapytał, jak ma postąpić osoba chętna 
przygarnięciem bezdomnego zwierzęcia, aby skorzystać z pakietu weterynaryjnego oferowanego 
przez gminę w ramach programu? 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że osoba chętna 
przygarnięciem bezdomnego zwierzęcia powinna w pierwszej kolejności zgłosić się do urzędu gminy 
i wskazać zwierzę. Urząd gminy musi ustalić, czy dane zwierzę nie ma właściciela i faktycznie jest 
bezdomne. Po potwierdzeniu, że zwierzę jest bezdomne umawiamy się z zainteresowanym adopcją 
i wyrażamy zgodę na wykonania zabiegów weterynaryjnych na koszt gminy. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły, stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXXVIII/252/2023 
w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 14 do protokołu 
 
4) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Sokoły na lata 
2023-2027 oraz zasadach wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Sokoły na lata 2023-2027 
oraz zasadach wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Sokoły na lata 2023-2027 oraz zasadach 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, stanowi załącznik nr 15 
do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXXVIII/253/2023 
w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Sokoły na lata 

2023-2027 oraz zasadach wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 
Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że następnym punktem porządku 
obrad jest „Rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu środków na utworzenie funduszu sołeckiego w 2024 r. 
i podjęcie uchwały w tej sprawie. Poprosił sołtysów, aby podczas przerwy porozmawiali ze sobą na 
ten temat. Następnie ogłosił 15 minut przerwy w posiedzeniu. 
 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i poprosił Skarbnika Gminy p. Irenę Bruszewską 
o przedstawienie informacji na temat funduszu sołeckiego. 
  Skarbnik Gminy Irena Bruszewska zapoznała z przepisami prawnymi w zakresie tworzenia 
funduszu sołeckiego i poinformowała, że sprawa funduszu sołeckiego była przedmiotem obrad 
dwóch posiedzeń komisji i została konsultowana z sołtysami. Poprosiła o dyskusję. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że nie jest przeciwny wyodrębnianiu środków na 
fundusz sołecki. Przedstawił, że w budżecie gminy na ten cel trzeba będzie wyasygnować kwotę 800 
tys. zł. Do ustalenia pozostaje z jakiego zadania zrezygnować albo uszczuplić jego realizację, aby 
można było przeznaczyć środki na ten cel. Sołectwa w sąsiednich gminach bardzo różnie podchodzą 
do tego tematu. Nie wszystkie chcą i są w stanie skorzystać z funduszu. W jeden z wsi w sąsiedniej 
gminie z funduszu wykonano 30 m drogi asfaltowej. W naszym przypadku w wioskach, gdzie jest już 
wykonana droga będą inne potrzeby. Natomiast tam, gdzie jeszcze nie, trzeba będzie zastanowić się 
nad tym, jak to zrealizować. Środki z funduszu powinny być wykorzystane tylko na mądre inwestycje. 
W przeciwnym wypadku będą to zmarnowane pieniądze. Fundusz sołecki można przeznaczyć 
wyłącznie na realizację zadań gminnych. Jeżeli zostanie utworzony fundusz, to będziemy państwa 
informowali o dalszej procedurze. 
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Radny Marek Czajkowski poinformował, że kwestia utworzenia funduszu sołeckiego została 
skonsultowana z sołtysami przed dzisiejszą sesją i w trakcie przerwy. Wyodrębnienie funduszu byłoby 
z korzyścią dla gminy. Od 12 lat w naszej gminie nie tworzono funduszu sołeckiego. Sołtysi chcieliby 
podjąć się tego zadania i spróbować zrealizować lokalne inwestycje. Poprosił, aby pracownicy urzędu 
gminy przygotowali i przekazali sołtysom informację na temat zadań gminy, które można byłoby 
wykonać w ramach funduszu. Sołectwa w naszej gminie raczej nie powinny wnioskować o budowę 
niewielkich odcinków dróg, ale na takie inwestycje jak chodnik, lampa uliczna, czy inne zadania 
zawsze można będzie przeznaczyć środki z funduszu. We wszystkich sąsiednich gminach funkcjonuje 
fundusz sołecki. Powinniśmy i my spróbować podjąć się tego zadania. Fundusz sołecki będzie okazją 
do zrobienia zadań w wioskach, spotkania się mieszkańców i wybrania inicjatywy dobrej zarówno dla 
wioski, jak i gminy. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że w niektórych wioskach zostały wykonane drogi, 
ale są wsie które jeszcze czekają na nawierzchnię asfaltową. Nie można już teraz zakładać, że 
w którymś sołectwie nie będzie pomysłu na modernizację drogi. Oprócz tego pozostaje kwestia 
remontów dróg. Nie możemy wyrzucić zadań poza margines. Pieniądze na remonty i fundusz sołecki 
są z tego samego budżetu. 
  Sołtys wsi Porośl-Kije Tadeusz Brzozowski powiedział, że każde sołectwo ma inne potrzeby. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że nawet po wyodrębnieniu funduszu musimy budować 
i remontować drogi. Na ten cel można pozyskać środki z różnych programów. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oznajmił, że do każdej pozyskanej dotacji trzeba wnieść wkład 
własny. Obecnie jesteśmy po przetargach na wykonanie 5 odcinków dróg. Na realizację tych zadań 
otrzymaliśmy 4,9 mln zł dofinansowania, a przetarg jest na 6,8 mln zł. 

Sołtys wsi Roszki Chrzczony Henryk Idźkowski oświadczył, że sołtysi chcieliby wiedzieć, na jaki 
cel można przeznaczyć środki z funduszu sołeckiego. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że podczas posiedzenia komisji mówiliśmy 
o tym i teraz powtórzymy, że podjęcie uchwały o wyodrębnieniu funduszu otwiera furtkę do rozmów 
o procedurze i wskazaniu zadań do realizacji przez sołectwa. Po podjęciu uchwały przekażemy 
sołtysom wszystkie niezbędne informacje i przeszkolimy ich w tym zakresie. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził nieformalne głosowanie sołtysów 
w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego. W głosowaniu wzięło udział 25 sołtysów, z czego 9 
sołtysów opowiedziało się „za” wyodrębnieniem funduszu sołeckiego, 14 sołtysów było „przeciw” i 2 
sołtysów „wstrzymało się” w głosowaniu. 
 Radna Jadwiga Sieniawska oświadczyła, że wynik głosowania wskazuje, że w porównaniu do 
poprzednich lat jest dużo większe zainteresowanie wyodrębnieniem funduszu sołeckiego. Obecnie 
spora grupa sołtysów wykazuje zaangażowanie społeczne. Rada gminy nie powinna blokować 
aktywności sołtysów i zdecydować się na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 

Radny Marek Czajkowski poparł opinię radnej J. Sieniawskiej. Oświadczył, że rada gminy 
powinna dać szansę sołtysom, którzy chcą coś zrobić. Niezdecydowani sołtysi po zagłębieniu się 
w temat i obserwując bardziej zaangażowanych sołtysów mogą pójść w ich ślady. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski oświadczył, że jeśli jest zainteresowanie 
funduszem sołeckim, to nie powinniśmy go blokować. Poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Wojciecha Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego, stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXXVIII/254/2023 
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego,  

stanowi załącznik nr 18 do protokołu 
 
Ad. 7. 

Katarzyna Babińska Kierownik OPS w Sokołach przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie, 
które stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 8. 

Katarzyna Babińska Kierownik OPS w Sokołach przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań 
z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 2022, które stanowi załącznik nr 20 
do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 9. 

Katarzyna Babińska Kierownik OPS w Sokołach przedstawiła sprawozdanie z działalności 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach za 2022 rok oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej, które stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił sprawozdanie z działalności stałych 
komisji Rady Gminy Sokoły za 2022 rok, które stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił sprawozdanie sprawozdania 
z działalności Rady Gminy Sokoły za 2022 rok, które stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił informację z realizacji uchwał Rady 
Gminy podjętych w II półroczu 2022 r., która stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
  

Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski wystąpił z wnioskiem i odczytał proponowaną 

formę stanowiska Rady Gminy Sokoły w obronie dobrego imienia św. Jana Pawła II. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski przekazał sołtysom zaproszenia na upamiętnienie 18 rocznicy 

śmierci Ojca Świętego Jana Pawła II. Poprosił o wywieszenie plakatu na tablicach informacyjnych i w 
miarę możliwości o poinformowanie mieszkańców. Zaproszenie na Białostocki Marsz Papieski – Św. 
Jana Pawła II stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Radny Piotr Łapiński zaproponował, aby Rada Gminy Sokoły z szacunku do św. Jana Pawła II 
przyjęła proponowane stanowisko przez aklamację. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 Rada Gminy Sokoły przyjęła w/w stanowisko przez aklamację. Stanowisko Rady Gminy Sokoły 
w obronie dobrego imienia św. Jana Pawła II stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Ad. 14 
1) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że życzenia z okazji Dnia Sołtysa dla 
sołtysów z naszej gminy złożyli: 

 Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Jarosław Zieliński  – załącznik nr 27 do protokołu; 

 Przewodniczący Rady Powiatowej Podlaskiej Izby Rolniczej w Wysokiem Mazowieckiem 
Paweł Grodzki – załącznik nr 28 do protokołu. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 

2) 
 Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska zapoznała z interpelacją nr 2 
radnego Kacpra Szorca dotyczącą budowy obiektu sportowego w miejscowości Sokoły, która stanowi 
załącznik nr 29 do protokołu. Następnie odczytała odpowiedź udzieloną radnemu na złożoną 
interpelację (pismo stanowi załącznik nr 30 do protokołu). 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
3) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski powrócił do temat Ośrodka Zdrowia w Sokołach i zobowiązał się 
na najbliższe posiedzenie komisji zaprosić szefa NZOZ CERES Sp. z o.o. dr. Roberta Gajdę i szefa 
dochodowego podmiotu prowadzącego ośrodek dr. Cezarego Reszecia, aby porozmawiać na temat 
przekształcenia podmiotu i planów na przyszłość. Wyjaśnił, że umowy zostały przepisane na spółkę 
i obecny stan prawny jest zgodny z obowiązującym prawem.  

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska oświadczyła, że przenalizowaliśmy 
dokumenty i nie mamy w tym zakresie uwag. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 15. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 12:30 zamknął obrady XXXVIII 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 
 


